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Møde i Lille Dialogforum Skole  
Tid og sted: Mandag den 3. juni 2023 kl. 16.30-18.00 i lokale C118 
Deltagere: Gitte Willumsen, Kathrine M. Frøhlich, Mathilde Søgaard Jakobsen, Morten D. Høgh, 
Thomas Tonsberg Schlie, Thomas Born Smidt, Charlotte Ørbæk Langballe, Trine Falck Steen (DLF), Bo 
Buhl Andersen (Skolelederforeningen), Jesper Højer Larsen (BUPL), Pia Stubman Kristiansen (SB-
formand Sejs Skole), Kim Overgaard (SB-formand Vestre Skole). Referent Helle Præsius Busk. 
Afbud: Heidi Toft Andersen (FOA), Michael Sørensen (SB-formand Fårvang Skole), Signe Haahr 
Lindegaard, Søren Kristensen, Thomas Jørgensen (DLF), Nikolaj Majbækgaard (DLF) 
 
Pkt./tid Dagsorden Referat 
1. 
16.30-16.40 

Velkomst, præsentationsrunde 
og kort gennemgang af 
dagsordenen v/Gitte Willumsen, 
formand for Dagtilbuds-, Skole- og 
Familieudvalget 
 

Præsentation side 1-2 

2. 
16.40-16.50 

Status på arbejdet med 
ambitionen om, at flere elever 
går i skole i deres lokalområde 
v/Gitte Willumsen, formand for 
Dagtilbuds-, Skole- og 
Familieudvalget 
 

Præsentation side 3-4  
Tidslinjen gennemgået. Der er stor bevågenhed 
på projektet.  

3. 
16.50-17.10 

Evaluering på møde i Stort 
Dialogforum Skole den 6. maj 
2024  
v/Gitte Willumsen, formand for 
Dagtilbuds-, Skole- og 
Familieudvalget 
• Hvordan oplevede I formatet med 

eksterne oplægsholdere på mødet i 
Stort Dialogforum Skole den 6. 
maj?   

• Hvordan oplevede I den afsluttende 
opsamling på elevdrøftelserne?   

 

Præsentation side 5-10 
Generelt: Formandsnetværket v/18-19 skoler 
udtrykker frustration over mødet, mangler 
mulighed for at spørge og få svar. De to skoler 
var for ens. For kort tid. Fint med samtalen på 
mødet. 
Vigtigt med en diskussion inden beslutningen 
er taget, for gensidig inspiration. Det giver 
bedre resultater. 
DSFU ønsker dialogen. Der deltog så mange på 
mødet, at den kvalificerede dialog var svær. 
 
Eksterne oplægsholdere: Godt med 
præsentation af erfaring. For få input fra 
medarbejdere og forældre. Dialog vigtig. Et 
oplæg og ikke to, giver mere tid. Gerne en 
præsentation af problemer og løsninger. 
Nysgerrig på samarbejdskulturen på tværs af 
fagligheder.  
 
Elevinddragelsen: Dygtige og modige elever! 
De var velforberedte. Vigtigt at de var samlet.  
Opmærksomheder fra gruppedrøftelserne: 
Præsentation side 9 

 
Til medlemmer af Lille Dialogforum Skole   

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf


 

Side 2 
 
 

Det er vigtigt, at vi søger inspiration. 
 
Kommunikation er svær, der er flere, som tror, 
at vi flytter elever pr. august 2024.  
Borgerinddragelse er væsentlig!  
    

4. 
17.10-17.20 

Opsamling på elevinddragelsen  
v/Thomas Born Smidt, Skolechef  
 

Præsentation side 11-13 
Vi ønsker at arbejde videre med formlen. En 
faciliteret proces overvejes/tilpasses fra gang 
til gang. Det virkede fint, at der var mulighed 
for at vælge f.eks. fremlæggelsesform.  
 

5. 
17.20-17.45 

Evaluering af første år med ny 
samarbejdsstruktur  
v/Thomas Born Smidt, Skolechef  
Hvordan har I oplevet de to møder i 
Stort Dialogforum Skole i dette skoleår?  
• Hvad har fungeret godt? 
• Hvad kan med fordel gøres 

anderledes?  
 
Hvordan har I oplevet møderne i Lille 
Dialogforum Skole i dette skoleår?  
• Hvad har fungeret godt? 
Hvad kan med fordel gøres anderledes?   
 

Præsentation side 14-18 
• Når der skal vælges repræsentanter til 

LDS, så opfordring til at stille op – der er 
god mulighed for at få input, det giver 
meget god mening og indholdet er bredere 
end at planlægge SDS.  

• Alle har en mening om skolen, dette virker 
godt, giver viden fra virkeligheden til DSFU. 

• Der er mere sammenhæng, når vi mødes i 
LDS både før og efter SDS, positivt. 

• Det er godt for DSFU at komme tættere på 
især skolebestyrelserne, fordi vi mødes 
sjældent.  

• Denne form fungerer, vi får et psykologisk 
trygt rum til at drøfte i. 

• Anerkendelse af at skolebestyrelserne 
holder møder i formandsnetværket før LDS. 

 
Valg: Ved nyvalg af skolebestyrelsesformand i 
LDS i lige år, så beholder skolen mandatet og 
kan vælge at bruge det, indtil det formelle valg 
afholdes på efterårsmødet i SDS.  
 
Sammensætning: Silkeborg Lærerforening 
ønsker at ændre på fordelingen af pladser, så 
de har 1 deltager i LDS og 5 i SDS. 
 

6. 
17.45-17.55 

Dagsorden til møde i Lille 
Dialogforum Skole den 2. 
september 2024 

 

Præsentation side 19-20 
Dagsorden, forslag:  
1. Opsamling siden sidste møde i Lille Dialogforum 

Skole den 3.6.2024  
2. Status på arbejdet med ambitionen om, at flere 

elever går i skole i deres lokalområde  
3. Planlægning af møde i Stort Dialogforum Skole  

Tema: Flere elever går i skole i deres 
lokalområde  

4. Eventuelt  
Budget vil blive nævnt.  
Udnyt modet til at være inddragende og drøft 
tildelingsmodeller og økonomi. 
Mht. økonomi: Ændringer fra socioøkonomisk 
grundlag til mangfoldighedsindeks tager tid. 
Desuden budgetforhandlinger i byrådet og ny 
KL-økonomiaftale. Det vil formentlig være 
afklaret til næste SDS. 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240603_LilleDialogforumSkole_oplaeg_GW_TBS.pdf


 

Side 3 
 
 

Vi har forslag til relevante oplægsholdere med 
på næste LDS. Forslag kan rundsendes til LDS 
pr. mail med svarfrist, hvis noget haster. 
  

7. 
17.55-18.00 

Eventuelt 
 

• Høring vedr. ”Flere elever går i skole i 
deres lokalområde”: Ærgerligt med den 
skarpe tidsfrist på høringssvar i forhold til 
medtagelse på den officielle dagsorden. 
Opfordring til DSFU: Stil gerne spørgsmål 
til de høringssvar, som I modtager. 

• Skolebestyrelsesvalg: Udfordring med at 
få forældre til at stille op og møde frem. 
Nogle skoler har i forbindelse med valget 
lavet interessante oplæg, eks. om trivsel v/ 
Center for Digital Pædagogik. 

• Emne til SDS: Trivslen på skolerne, f.eks. 
input fra Børns Vilkår. Problematik vedr. 
både mobiltelefoner og smartwatches. Der 
er kommuner, som har taget stilling på 
byrådsniveau for at hjælpe 
skolebestyrelserne.  

Tak for i dag! 
 

 

 
 


